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                                                              ЗАПИСНИК 

 

Седамнаесте сједнице Заједничке комисије Парламентарне скупштине БиХ за одбрамбену и 

безбједносну политику и надзор над радом одбрамбених и безбједносних структура на нивоу 

БиХ која је одржана 17.12. 2004. године, у времену од 10,00 до 12,00 часова . 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бошко Шиљеговић, Шефик 

Џаферовић, Бранко Зрно, Момчило Новаковић, Сеада Палаврић, Осман Брка, Адем Хускић, 

Халид Гењац, Винко Зорић и Анто Спајић. 

Из оправданог разлога сједници није присуствовао Винко Радовановић , те Мирко 

Благојевић. 

Сједници су присуствовали и гости:  делегат Хасан Ченгић, Драган Мектић из Министарства 

сигурности БиХ, Драгиша Мекић из Министарства спољне трговине и економских односа 

БиХ, Невен Казазовић и Енес Зукановић, експерти из Парламента ФБиХ и Цхристиан Хаупт 

из ОСЦЕ-а. 

Сједници су присутвовали  и  Драгица Хинић, привремени секретар Заједничке комисије, те 

Жељко Грубешић, експерт за помоћ у раду Комисије. 

Сједницом је предсједавао Бошко Шиљеговић. 

 

Прије усвајања  предложеног дневног реда, Бошко Шиљеговић је предложио да се под 

тачком 1. дневног реда уврсти верификација записника 16. сједнице Комисије, што је 

једногласно усвојено, као и слиједећи дневни ред у цјелини.  

 

ДНЕВНИ РЕД: 
 

1.   Верифицикација 16. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о увозу и извозу 

оружја и војне опреме ради сачињавања новог комисијског извјештаја, у складу са 

чланом 90.3. Пословника Дома народа (предлагач: Савјет министара БиХ); 

3. Информација о стању безбједности БиХ за првих шест мјесеци 2004. године   

      (Министарство безбједности БиХ); 

4. Текућа питања: 

a. Извјештај о обављеној посјети Хрватском сабору и МОРХ-е; 

b. Информација о предложеној посјети Швајцарском парламенту. 

 

 

Ад.1. 1. Верификација записника 16. сједнице Заједничке комисије 

  

Записник 16. сједнице чланови Заједничке комисије верификовали су једногласно. 
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Ад. 2. Разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о увозу и извозу 

           оружја и војне опреме ради сачињавања новог комисијског извјештаја, у складу 

           са чланом 90.3. Пословника Дома народа (предлагач: Савјет министара БиХ) 

 

Бошко Шиљеговић укратко је информисао о досадашњој процедури у вези Приједлога 

закона о измјенама и допинама Закона о увозу и извозу оружја и војне опреме. Нагласио је да 

су у међувремену амандмане на Приједлог закона уложили делегати Хасан Ченгић и Осман 

Брка. 

Хасан Ченгић образложио је појединачно осам уложених амандмана. Посебно је истакнуо 

да је предложени закон много ригорознији од утврђених европских стандарда предвиђених у 

овој области. Три амандмана која је предложио на претходној сједници модификовао је тако 

што се позвао само на Закон о царинској политици БиХ без навођења броја Сл.гласника БиХ. 

Уважио је примједбу представника предлагача Закона која се односи на кориштење телефона 

и повукао је амандман VI. У односу на Листу производа, мишљења је да је то листа коју 

прописује Европска комисија, али да дефиниција у Приједлогу закона изазива недоумицу о 

томе. Стога ту недоумицу треба исправити путем предложеног амандмана I. 

Драгиша Мекић је потврдио да се у Приједлогу закона мислило на Листу производа 

двоструке намјене коју је прописала ЕУ-а. Предметну листу Савјет министара је превео на 

наш језик и иста ће се примјењивати по ступању на снагу овог закона. Поново је предложио 

члановима Заједничке комисије да не прихвате амандмане који дотичу питање сваобухватне 

контроле. 

Осман Брка је такође укратко образложио три амандмана која је уложио на предложени 

закон. При томе је нагласио да се овим амандманима побољшава текст Закона. Првим 

амандманом желио је појам свјестан, замјенити појмом зна, док је трећим амандман желио 

побољшати амандман г-дина Ченгића.  

Сеада Палаврић је мишљења да предложени амандмани иду у правцу правно-техничке 

корекције текста Закона, те да је сам Закон ригорознији од постојећих правила ЕУ-е. 

У расправи која је отворена о питању разлике између појмова свјестан и зна, учествовали су 

Хасан Ченгић, Осман Брка, те Шефик Џаферовић који је образложио ова два појма из угла 

кривично-правних прописа.  

Момчило Новаковић поново је поставио питање исправности примјене одредби пословника 

у вези са разматрањем овог закона, јер је Представнички дом усвоји Закон у оба читања, те 

му није остављена могућност да разматра предложене амандмане. Нагласио је да се оваквим 

начином рада доводи у питање усвајање Закона у цјелини у даљој процедури. 

Драгица Хинић потом је дала тумачење одредби пословника на постављено питање 

претходника, по коме се у потпуности поступа у складу са постојећим пословничким 

одредбама. 

Након обављене расправе чланови Заједничке комисије изјаснили су се о предложеним 

амандманима, како слиједи: 

Амандман I. Хасана Ченгића усвојен је са 7 гласова за, 2 гласа против и 1 уздржаним гласом, 

укључујући потребну већину по домовима. 

Амандман II. Хасана Ченгића усвојен је са 7 гласова за, 2 гласа против и 1 уздржаним 

гласом, укључујући потребну већину по домовима. 

Амандман III. Хасана Ченгића усвојен је са 6 гласова за, 3 гласа против и 1 уздржаним 

гласом, укључујући потребну већину по домовима. 

Амандман IV. Хасана Ченгића усвојен је са 7 гласова за и 3 гласа против, укључујући 

потребну већину по домовима. 

Амандман V. Хасана Ченгића усвојен је са 7 гласова за и 2 гласа против и 1 уздржаним 

гласом, укључујући потребну већину по домовима. 
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Од амандмана VI. Хасан Ченгић је одустао. 

Од амандмана VII. Хасан Ченгић је одустао. 

Од амандмана VIII. Хасан Ченгић је одустао. 

Амандман I. Османа Брке одбијен је са 3 гласа за, 5, гласова против и 2 уздржана гласа. 

Амандман II. Османа Брке усвојен је са 5 гласова за, 3 гласа против и 2 уздржана гласа, 

укључујући потребну већину по домовима. 

Амандман III. Османа Брке усвојен је са 7 гласова за, 2 гласа против и 1 уздржаним гласом, 

укључујући потребну већину по домовима. 

 

По окончању гласања о амандманима, чланови Заједничке комисије су са 8 гласова за и 2 

гласа против усвојили Закон у цјелини и упутили га Дому народа са приједлогом за усвајање.   

 

 

Ад.5.Информација о стању безбједности БиХ за првих шест мјесеци 2004. године   

         (Министарство безбједности БиХ) 

 

Драгиша Мектић информисао је да је у овој информацији Министарство безбједности БиХ 

настојало отклонити недостатке из претходне информације, те обухватити рад свих агенција 

чије праћење рада је у надлежности овог министарства. Прије израде Информације, 

Министарство је утврдило методологију за њену израду и упутило је свим агенцијама, како 

би Информација била сачињена унифицирано, а што је у великој мјери и постигнуто. Потом 

је образложио поједине дијелове Информације, са посебним нагласком на слиједеће: 

-забиљежен је мали број кривичних дијела који имају етнички мотив, 

-код кривичних дјела против имовине, најчешћи мотив је користољубље, 

-кривична дјела производње и стављања у промет опојних дрога представљају велико 

оптерећење за општу безбједност у БиХ, те је начелно постигнута сагласност за доношење 

оквирног закона на новоу БиХ којим би се регулисало ово питање, 

-наглашена је и  појава изазивања опште опасности експлозивним направама и отуђења 

туђих возила, 

-посебну новину у области привредног криминалитета представља новоформирано 

Финансијско-обајештајно одјељење у оквиру СИПА-е који ће пратити све финансијске 

трансакције  у БиХ, 

-стање безбједности у саобраћају је забрињеавајуће услијед повећања саобраћајних незгода и 

њихових посљедица, 

-у области сарадње са Хашким трибуналом, било је мањих помака, али је то недовољно, 

-уклањање мина представља још увијек велики проблем и оптерећује безбједносну 

ситуацију. 

Општа оцјена је да постоји тренд повећања кривичних дјела против опште безбједности 

људи имовине, те да је постигнут значајан резултат на спрјечавању трговине људима, гдје је 

БиХ у просјеку европских земаља. 

Бошко Шиљеговић је због ограниченог времена за расправу на предметној сједници, 

предложио да  се расправа о Информацији оконча и упути домовима у даљу процедуру или 

да се прекине и настави у другом термину о коме би се требали договорити. 

Момчило Новаковић мишљења је да Заједничка комисија треба детаљно размотрити 

Информацију и припремити се за сједнице домова, те је стога бољи приједлог да се расправа 

о овој информацији одржи у наставку сједнице Комисије у неком наредном термину. 

Предложио је да чланови Комисије до наставка ове сједнице, своје приједлоге, сугестије и 

питања у писменој форми доставе секретару Комисије која ће их прослиједити Савјету 

министара и ресорном министарству. На овај начин предлагач Информације биће боље 

припремљен, сједница Комисије ће бити оперативнија, а самим тим Информација 

квалитетније припремљена за домове.  
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Потом је поставио два питања везана за Информацију представнику предлагача, и то: 

1. Зашто је Министасртво безбједности своју информацију  базирало само на извјештају 

МУП-а РС-е а не и МУП-а ФБиХ и да ли уопште има овај извјештај, 

2. У претходној информацији већ је постављано питање понашања и одговорности 

високих међународних званичника и припадника СФОР-а, чије понашање је утицало 

на стање безбједности.Стога би Министарство до следеће сједнице требало обрадити 

и ово питање. 

 

Сеада Палаврић такође је поставила неколико питања у вези Информације. 

1. Како је БиХ сврстана у другу групу земаља у вези трафикинга људима, јер је 

замјерено да није обавила потребну едукацију, те да је она сада земља не само 

транзита него и поријекла проституције, треба доставити информацију шта је 

учињено и шта се чини да се превазиђу наведени проблеми и да БиХ пређе у бољу 

групу земаља. 

2. У односу на кривична дјела против опште безбједности људи и имовине, треба 

посветити више пажње мјерама које се требају предузети у борби против ових дјела. 

 

Чланови Комисије сагласили су се да се расправа  о овој информацији одржи на наставку 

сједнице.  Приликом расправе о термину сједнице, Винко Зорић је предложио да се иста 

закаже иза 15.01.2005. године, због предстојећих вјерских празника.  

Термин одржавања сједнице биће накнадно утврђен. 

Такође је једногласно прихваћен приједлог да чланови Комисије до наставка сједнице, 

своје приједлоге, сугестије и питања везана за Информацију, у писменој форми доставе 

секретару Комисије која ће их прослиједити Савјету министара и ресорном 

министарству. 

 

Ад.5. Текућа питања: 

а)Извјештај о обављеној посјети Хрватском сабору и МОРХ-е у времену од 06.-07.12.2004. 

године, примљен је к знању. 

 

б) Жељко Грубешић укратко је информисао о предлогу посјете Швајцарском парламенту и 

Министарству одбране ове земље, чланова и особља Заједничке комисије, која  би се у 

организацији амбасаде ове земље и ДИЦАФ-а требала организирати у марту мјесецу наредне 

године. У циљу реализирања наведене активности, као први корак предвиђено је обраћање 

предсједавајућег Заједничке комисије писмом амбасадору Швајцарске у БиХ. 

 

 

              Записник сачинила:                                                       Привремени предсједавајући 

                Драгица Хинић                                                                  Заједничке комисије: 

                                                                                                              Бошко Шиљеговић 

 

 


